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Exploateringsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2017-08-24, § 26 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 24 augusti 2017 kl. 17.00 – 17.10 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Måndagen den 4 september 2017 

  

 

Jan Valeskog Joakim Larsson 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Jan Valeskog (S) ordföranden  

Joakim Larsson (M) vice ordföranden  

 

Margareta Stavling (S)  

Anders Göransson (S)  

Maria-Elsa Salvo (S)  

Lennart Tonell (MP)  

Rikard Warlenius (V)  

Monika Jenks (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Alexandra Östback (M)  

Mattias Keresztesi (M)  

Abit Dundar (L)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Anna Bäcklund (MP) för Veronica Eriksson (MP) 

 

 
Ersättare: 

Lars Arell (S)  

Anna Forssell (S)  

Birger Kato (S)  

Elsemarie Bjellqvist (S)  

Staffan Schartner (MP)  

Marie-Louise Gudmundsson (M)  

Jihad Adlouni (M)  

Marianne Pettersson (M)  

Michaela Hollis (KD)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Håkan Falk, Jenni Almgren, Ann-Charlotte Bergqvist, 

Göran Carlberg, Gunnar Jensen, Sara Lundén, Lena Mittal och Åsa 

Wigfeldt samt borgarrådssekreterarna Oscar Lavelid och Daniel Carlsson 

Mård och personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-5. 
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 § 26 
Trafik- och gatumiljöplan för City. Svar på remiss 
Dnr E2017-01850 
 
Beslut 
Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets 

förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden överlämnar kontorets tjänsteutlåtande 

som svar på remiss från trafiknämnden. 

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 14 juni 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Jan Valeskog m.fl. (S), Lennart Tonell m.fl. 

(MP), Rikard Warlenius (V) och vice ordföranden Joakim 

Larsson m.fl. (M) föreslår (se beslutet). 

 

2) Abit Dundar (L) föreslår att nämnden beslutar att delvis 

bifalla kontorets förslag till beslut och att därutöver anföra: 

 

Liberalerna har länge efterfrågat konkreta riktlinjer för 

utvecklingen av City. Vi är nu glada att det efter flera år har 

kommit ett förslag. Så som Trafik- och gatumiljöplan för City 

nu presenteras ser vi dock stora brister i hanteringen av 

trafikfrågorna.  

 

I Liberalernas vision för Stockholm ska det vara enkelt och 

inbjudande att röra sig fritt, enkelt och klimatsmart. Den täta 

och öppna staden möjliggör tillsammans med en klok 

trafikpolitik en välfungerande livsmiljö där alla människor 

kan ta sig dit de vill. För att det ska vara möjligt behöver 

staden prioritera att utforma gator och offentliga ytor så att de 

är användbara och tillgängliga för alla stadens invånare. 

Tyvärr saknar det aktuella förslaget helt omfattande 

lösningsförslag för att göra staden tillgänglig för människor 

med  funktionsvarians. Tillgänglighetsanalys ska vara en del 

av planeringen redan från de långsiktiga och övergripande 

planerna för staden, att det här förslaget saknar det 

perspektivet visar på att majoriteten inte prioriterar att göra 

Stockholm mer tillgängligt.   

 

Vi vill att fler medborgare gör valet att ta cykeln, eller gå, 

framför bilen. Cykelbanorna i Stockholm ska hålla samma 

kvalitet som bilvägarna både i utformning och underhåll. Det 
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är positivt att planen prioriterar gång och cykel som främsta 

färdval men det hade kunnat gå längre för att lösa de problem 

som finns för cykeltrafiken. De viktiga cykelstråken som 

planen redovisar har idag flera hinder mot målet om att göra 

cykeln till det mest attraktiva färdmedlet. Vi vill att planen 

ska redovisa för hur platser där cykelbanorna idag överlappas 

med bussfiler och parkeringar bättre ska planeras och att fler 

nya tvåfiliga cykelbanor tar plats i förslaget.   

 

Ingen ska behöva vara rädd för att röra sig utomhus. Under 

stora delar av året finns det flertalet platser i City där 

stadsmiljön inte lyckas skapa förutsättningar för att de som 

vistas där ska kunna känna sig trygga. Några exempel är 

Klaraområdet och Sergels torg. För att dessa platser ska bli 

mer trygga behövs det en tydligare plan för att skapa bättre 

belysning och fler öppna ytor i gatuplan.  

 

Det saknas i princip helt konsekvensanalys av de föreslagna 

trafiklösningarna i trafik- och gatumiljöplanen. Vi lyfte 

tidigare i Trafiknämnden att planen saknar flera avgörande 

delar för att kunna skickas ut på remiss. Nu när den är ute på 

remiss saknas tillräckligt med underlag för att komma med 

välinformerade synpunkter. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Jan Valeskog (S) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Jan 

Valeskog m.fl. (S), Lennart Tonell m.fl. (MP), Rikard Warlenius 

(V) och vice ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M). 

 
Reservation 

Abit Dundar (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Jan Valeskog m.fl. (S), 

Lennart Tonell m.fl. (MP) och Rikard Warlenius (V) enligt 

följande: 

 

Det är glädjande att vi nu tar ett samlat grepp om 

utvecklingen i city. Området är stadens mest föränderliga och 

kommer att fortsätta att förändras framöver. I det fortsatta 

arbetet är det viktigt att omvandlingarna sker utifrån ett 

tillgänglighetsperspektiv för att säkerställa att alla oavsett 

funktionsvariation kan ta sig fram och ta del av det utbud som 

City har att erbjuda. 

 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Joakim Larsson m.fl. 

(M) enligt följande: 
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Det offentliga rummet – gator och trottoarer, torg och parker, 

kajer och lekplatser – är en väsentlig del av varje stad. Det är i 

”utrymmet mellan husen” som spontana möten kan ske, där vi 

promenerar, fikar, umgås eller bara vistas. Kvaliteten på 

miljöerna i det offentliga rummet är givetvis viktiga för 

upplevelsen av hur det är att vistas i Stockholm. Offentliga 

miljöer som är skräpiga, vandaliserade eller skumt upplysta 

skapar en känsla av otrygghet. Utgångspunkten för visionen 

för city som helhet måste vara en levande stadsdel dygnet 

runt, med attraktiva stadsmiljöer, fler bostäder, en mångfald 

av aktiviteter och stärkt cityhandel. Proportionerna mellan 

kontorsyta och boendeyta i området ska förändras, till 

boendeytans fördel. Det är av stor vikt att utvecklingen av city 

därför även säkerställer fullgoda gång- och cykelvägar, 

kollektivtrafik och andra tillgänglighetsaspekter.  

 

När det gäller de föreslagna trafiklösningarna i Trafik- och 

gatumiljöplan för City anser vi att det saknar en del relevanta 

delar. Det behöver kompletteras med tydliga trafikanalyser 

som visar vilka konsekvenser de föreslagna åtgärderna kan 

komma att få för olika trafikslag. I sin nuvarande lydelse 

saknar ärendet helt sådana analyser och det finns inga försök 

att ge alternativ till lösningar på de utmaningar som kan 

uppstå. Vi är positiva till en levande stadskärna där gående, 

gatuliv, cyklar och kollektivtrafik är prioriterade i enlighet 

med den framkomlighetsstrategi som vi är eniga om, men är 

också måna om att framkomligheten säkras för 

varutransporter och andra som faktiskt behöver kunna ta sig 

fram i city. Östlig förbindelse är en viktig del i arbetet för att 

minska genomfartstrafiken och vi finner det märkligt att den 

inte ens nämns i ärendet. Att endast stänga av gator för 

biltrafik kommer i sig inte att  leda till att trafiken försvinner, 

utan riskerar att orsaka än värre trängsel.  

 

När Alliansen redan 2012 gav berörda nämnder i 

budgetuppdrag att ta ett helhetsgrepp på city – Vision för City 

– så var just idén att skapa en tydlig politisk inriktning för 

bland annat fastighetsägare att förhålla sig till. Såhär fem år 

senare kan vi konstatera att mycket av den önskade 

tydligheten fortfarande inte konkretiserats i dokumentet, 

vilket tyvärr får anses vara en svaghet. Vår förhoppning är att 

ett antal delar i dokumentet kommer att förtydligas under den 

fortsatta processen, bland annat beskrivningarna kring hur 

om-, till- och nybyggnader kan vara möjliga samt stadens 

inställning till rivningar kontra bevarande. Just rivningar 

omnämns i det närmaste inte alls i programmet, vilket utgör 

en brist i en så väsentlig fråga.  
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Ersättaryttrande 

Michaela Hollis (KD) instämmer i särskilt uttalande från vice 

ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M). 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Lena Mittal 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________  

 


